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Geachte leden van de Raad,  
 
In verband met de restauratie van het landgoed Rhederhof heb ik als coördinator van de 
werkgroep-ROB van het IVN afdeling Oost-Veluwezoom contact gezocht met de heer 
Buurman van Hoveniersbedrijf Biljoen Groen in Velp en de heer de Wit, voormalig beheerder 
Nationaal Park Veluwezoom van Natuurmonumenten. 
Beide heren hebben bekeken wat er is gebeurd op het terrein van Rhederhof als het gaat om 
het kappen en de situatie rondom de dassenburcht. 
Dit alles naar aanleiding van de geruchten over de restauratie en de wijze waarop de 
betreffende wethouders zich publiekelijk hebben uitgelaten over de eigenaar en zijn manier 
van omgaan met het landgoed Rhederhof.  
 
Het volgende is door ons geconstateerd: 
Er is inderdaad fors gedund en gekapt. Deze kap is begonnen zonder dat er van een duidelijk 
overleg of plan sprake was. Een en ander is onder tijdsdruk gebeurd omdat geprobeerd werd 
de hoofdprijs voor “Het mooiste pand van Nederland” binnen te slepen.  
De belangrijke en voor het landgoed karakteristieke bomen zijn niét gekapt. Het kappen had - 
wat ons betreft - wat minder gemogen, maar we zijn content met het huidige 
resultaat.(Overigens is dit te vergelijken met landgoed de Kruishorst waar het kappen langs de 
weg ook heeft gezorgd voor een fraaie eerste indruk van dit landgoed). 
Er behoeft op een landgoed als Rhederhof in het kader van het z.g. dunnen en (achterstallig) 
onderhoud geen vergunning te worden aangevraagd bij de gemeente Rheden. De eigenaar en 
zijn adviseurs zijn van mening dat deze werkzaamheden onder de Boswet vallen.  
Er is hier geen sprake van een bouwterrein - zoals in het deel van Portaal/Kuiper waarvoor nu 
een bestemmingsplan ter inzage ligt (ca 4.5 ha) – maar van een landgoed met landhuis, park, 
bos enz.(ca 11 ha). 
 
Wij hebben geconstateerd dat er geen sprake is van het vernielen van de dassenburcht door de 
eigenaar of zijn medewerker. 
 
Wij hebben gemerkt dat de eigenaar zich laat bijstaan door een team van gerenommeerde 
adviseurs. Dit geldt het restaureren van het landhuis als ook het herstel van het resterende 
landgoed. 



Bovendien zijn er uitgebreide onderzoeken verricht naar de cultuurhistorische waarden van 
Rhederhof op basis waarvan dit herstel zal worden verricht.   
De cultuurcommissie van de gemeente Rheden heeft eind april al aangegeven in te stemmen 
met de voorliggende restauratieplannen.  
 
Conclusie 
Er is nog een lange weg te gaan voor de eigenaar van het landgoed om het zodanig op te 
knappen dat de gemeente er weer met recht trots op kan zijn. 
De start is onder druk van de TV uitzendingen nogal chaotisch verlopen maar inmiddels is er 
geen reden om aan te nemen dat dit zo blijft, gezien de vele adviseurs die zich op zeer 
professionele wijze met de plannen bezig houden. 
 
Vanwege alle commotie vonden wij het van belang om polshoogte te nemen, als IVN  
organiseren wij immers regelmatig wandelingen op Rhederhof. Omdat onze bevindingen veel 
positiever zijn dan dat wij uit de perspublicaties begrepen, is besloten deze op papier te zetten 
en aan u door te geven. 
Wij hopen dat dit kan helpen om de gemoederen wat te bedaren en dat Rhederhof de kans 
krijgt om weer een 'stralende parel in het snoer van Rhedense landgoederen en buitenplaatsen' 
te worden. 
 
Met vriendelijke groet, 
Adriane Colenbrander, 
Coördinator werkgroep ROB 


